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O B E C   B O R O V N I Č K A 
Obecní úřad, Borovnička 93, 544 75 Mostek 

zastupitelstvo obce 
___________________________________________________________________________ 

Z Á P I S 
o průběhu veřejného zasedání zastupitelstva 

obce (dále také „ZO“) konaného dne 6.10.2023 od 18:00 hod. v Krakonošově hospůdce, 
KD, čp 29 

 
Úvod 
     Starostka zahájila páté veřejné zasedání zastupitelstva obce v roce 2023 a přivítala přítomné zastupitelky, 
zastupitele a přítomné spoluobčany. Konstatovala, že zastupitelstvo obce je v  počtu sedmi (7) členů. Svolání 
zasedání bylo zveřejněno na úřední desce včetně elektronické (www.borovnicka.eu)  od 25.9.2023. 
 
   Přítomni      Krátká Kateřina,  

Ing. Macáková Petra,  
Kadečka Jan,  
Mgr. Vynikal Lukáš,  
MUDr. Danielová Jana 
Ing. Hendrych Radomír 
Pavel Písek 

                                                     
                                                          zastupitelstvo obce v počtu 7 členů                                                         
                                                           
     - občané a hosté : dle listiny přítomných ( 10 ) 
 
Ověřovateli zápisu byli určeni paní Danielová a pan Kadečka. Zapisovatelkou paní Krátká.  
 

HHllaavvnníí  bbooddyy  ppoořřaadduu  jjeeddnnáánníí  ::  

 
1. Finance obce, RO a aktualizace rozpočtu obce 
2. Žádost o bezúplatný převod 1/32 na čp 203 od ÚZSVM 
3. Instalace solárního světla k zastávce na Santyblu 
4. Obecně závazná vyhláška o poplatku za odpady pro rok 2024 
5. První návrh rozpočtu obce na rok 2024 a participační část rozpočtu 
6. Zálohování PET lahví 
7. Informace, akce, diskuze 

 
Přítomní zastupitelé souhlasí s navrhovanými body 
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1. Finance obce 
 
stav hotovosti v pokladně obce ke dni  21.323,- Kč 
stav prostředků na běžném účtu ČS a.s.  ke dni 1.145.138,16 Kč 
stav prostředků na vkladovém účtu ČS  5.729.946,22 Kč 
 ČNB ke dni      468.884,51Kč 
Fio Veřejná sbírka     126.607,85Kč 
souhrn všech finančních prostředků                     7.491.899,74 Kč 
 
Není žádné realizované rozpočtové opatření. 
Zastupitelé se na poradě rozhodli přesunout zase část prostředků na spořící účet. Zastupitelstvo se předběžně 
dohodlo na převodu 500.000 z běžného na spořící účet a proto starostka rovnou navrhla usnesení: 
 
1/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje převod 500.000 Kč z běžného účtu u ČS na vkladový účet u též banky.  
 
PRO    7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE  0 
 
2. Žádost o bezúplatný převod 1/32 na čp 203 od ÚZSVM 
 
Jak víte, už dlouho se obec snaží vypořádat majetkové vztahy na čp 203 (na Santyblu), kde je obec již většinovým 
vlastníkem. 1/32 vlastní po ukončeném dědickém řízení stát a proto jsme se rozhodli požádat o bezúplatný převod 
 
2/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o bezúplatný převod podílu 1/32 na stavbě č.p. 203 v katastru obce 
Borovnička a pověřuje starostku jednáním s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových. 
 
PRO   7  
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
 
Zároveň jsme byli osloveni právním zástupcem paní Mrkvičkové, která zdědila 7/32 ze stejné stavby. Jelikož jsem 
s paní Mrkvičkovou mluvila už před více jak dvěma lety a vysvětlila jí situaci se vznikající černou skládkou a 
záměrem obce získat 100% podíl na nemovitosti, aby se dala neútěšná situace řešit, paní Mrkvičková nám nabídla, 
že na základě darovací smlouvy nám svůj podíl přenechá. Darovací smlouvu si zastupitelé měli možnost 
prostudovat, a proto rovnou navrhuji usnesení 
 
3/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu mezi paní Mrkvičkovou Vlastou a obcí Borovnička, jejíž 
předmětem je podíl 7/32 na budově čp 203 v katastrálním území Borovnička, který je ve vlastnictví paní 
Mrkvičkové. 
 
PRO    7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
 
Jakmile tyto právní úkony doběhnou, bude obec konečně vlastníkem 100% na nemovitosti i okolním pozemku a 
vyvstane pak otázka, co s danou nemovitostí dál, budeme rádi za každý váš návrh či nápad. 
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3. Instalace solárního světla k zastávce na Santyblu 
 
V návaznosti na minulá zasedání stále řešíme osvětlení zastávek na Santyblu. Jak jsme uváděli minule, přidání 
sloupů a osvětlení do úrovně altánku by i při investici 103.000 nepřineslo valný účinek pro zastávky. Zjišťovali 
jsme tedy možnosti osvětlení solární lampou. Základní lampa s jedním solárem vyjde na 50.000 Kč, technik, který 
se tu přímo na místo byl podívat, se obává, že v lese by na jeden solár lampa nesvítila požadovanou dobu, proto 
jedinou možností by bylo přidat ještě další solár a napojit silnější baterii, to už se jedná o investici 63.000 Kč, ale 
ani tam není zajištěno, že svitu bude dostatek.  
 
Usnesení: 
4/5/2023 
Zastupitelstvo schvaluje investici do instalace solárního svítidla k zastávce na Santyblu v hodnotě 63.000 Kč. 
 
PRO   0 
PROTI    7 
ZDRŽEL SE    0 
 
 
4. Obecně závazná vyhláška o poplatku za odpady pro rok 2024 
 
S novou legislativou, která vstoupí v platnost od roku 2024 je nutno pozměnit obecně závazné vyhlášky o místních 
poplatcích. Jako první jsme se zastupitelstvo rozhodlo vyřešit OZV o místním poplatku z odpadů. S obrovskou 
inflací, která je poslední rok, se zvyšují i náklady na likvidaci odpadu. Obec vynakládá přes 350.000 Kč na 
likvidaci všech odpadů (komunálního, tříděného, velkoobjemového, nebezpečného), na poplatcích vybere od 
občanů cca 130.000 Kč. Rozdíl je pak doplácen z rozpočtu obce. Na základě stále vysoké inflace se zastupitelstvo 
dohodlo na zvýšení poplatku pro příští rok na 600 Kč za osobu či rekreační objekt.  
OZV si zastupitelé prostudovali, její platnost je stanovena na 1.1.2024 
 
5/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství. 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
 
5. První návrh rozpočtu obce na rok 2024 a participační část rozpočtu 
 
Předpokládané příjmy v roce 2024 – 4,3 milionu 
Výdaje na investice budou cca 2,2 milionu 
Cesty 1,2 milionu 
Chceme vyslyšet názory a náměty občanů, co je podle nic důležité pro život ve vesnici. Své podněty můžete 
podávat na OÚ nebo jakémukoliv zastupiteli před sestavením návrhu rozpočtu. 
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6. Zálohování PET lahví 
 
Určitě už jste v médiích zaregistrovali iniciativu na zálohování PET lahví. Tak jak je navržena, tak vlastně přinese 
jen další náklady pro občany i obce, jelikož obce přestanou dostávat příspěvky za vyseparovaný plast a občané, 
pokud budou chtít dostat zálohu za PET lahve zpět, budou muset vracet nesešlapané PETky ve velkých 
supermarketech, zaberou jim v domácnosti spoustu místa a přináší to zisk jen velkým firmám, které ze záloh vrátí 
maximálně 60%, jelikož tento způsob spoustu lidí odradí od toho, aby lahve vracely. Zároveň je úplně lichá 
představa, kterou se v nás firmy snaží vyvolat, že PETky budou znovu plněny, nebudou…. 
Víme, že celý proces už je dávno prolobbovaný, ale i tak jsme se rozhodli připojit k iniciativě SMS, které se snaží 
o pozměňovací návrhy k tomuto zákonu a proto navrhuji usnesení: 
 
6/5/2023 
Obec Borovnička se připojuje k iniciativě společně posílit stávající systém sběru a třídění všech separovatelných 
odpadů včetně PET lahví a nápojových plechovek. Zálohový systém pro PET lahve a plechovky nepovažujeme za 
optimální řešení. 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
 
7. Informace, akce, diskuze 
 
GREENBOSS 
 
Rámcová smlouva byla s firmou Greenboss uzavřena jen na dva roky, se službami a organizací prací jsme 
spokojeni a proto jsme se rozhodli smlouvu prodloužit na dalších pět let.Tato smlouva nezakládá žádnou 
exkluzivitu a je postavena jen na poptávce obce. Zastupitelé si smlouvu prostudovali a proto rovnou navrhuji 
usnesení: 
 
7/5/2023 
Zastupitelstvo obce souhlasí s rámcovou smlouvou mezi obcí Borovnička a Greenboss o provádění těžebních a 
pěstební ch činností či údržby veřejné zeleně, vždy však na základě poptávky obce. 
 
PRO    7 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
 
Voda v krajině a komplexní pozemkové úpravy 
 
Ohledně studie vody v krajině – byla podána žádost o dotaci na vypracování zmíněné studie do Národního plánu 
obnovy, budeme teď čekat na výsledek. 
 
Pro rozjetí komplexních pozemkových úprav SPÜ nám chybí už pouhých 9% žádostí, proto na vás všechny 
apelujeme, abyste nám pomohli a i za své malé pozemky tuto žádost podaly, aby se mohla rozjet příští rok jednání. 
Žádost můžou podat majitelé zahrad, orné půdy, trvalého travního porostu. Žádosti jsou na našich webových 
stránkách nebo k dostání na obecním úřadě, kde je pak možné je odevzdat a my je hromadně doručíme na SPÚ 
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Místní hospůdka 
Dostali jsme výpověď od současného provozovatele, končí k 31.12.2023, proto začínáme hledat nového 
provozovatele. Děkujeme za provozování místní hospůdky poslední dva roky panu Fikejzovi a rodině 
 
 
Akce: 
 
Sobota 21.10. bude našláplá akcemi, holt se to tak někdy sejde. 
Dopoledne proběhne sběr nebezpečného odpadu, na tradičních stanovištích můžete osobně odevzdávat 
elektrospotřebiče, barvy, laky, chemikálie….co vše je možné odevzdávat a co naopak ne je vypsáno na letácích na 
úředních deskách či na našich webových stránkách. 
 
Odpoledne od tří hodin proběhne na letišti Drakiáda, po které si děti na hřišti budou moci opéct buřta, bude 
připraven čaj a svařák. Všichni doufáme, že počasí vyjde. 
 
Večer pak proběhne koncert pěveckého sboru z České Lípy v našem kostele. Sbor je zde na soustředění a v rámci 
něj pro nás připraví koncert. Uvidíme, zda bude více diváků než zpěváků ;-) Před koncertem bude připraveno 
drobné občerstvení a teplé nápoje ;-) 
 
 
 
Jelikož další veřejné zasedání bude až 8.12., zveme vás už teď na rozsvěcení vánočního stromku, které se bude 
konat v sobotu 2.12., už teď vás můžeme nalákat na koncert dětí ze základní školy Mostek v kostele, malý jarmark 
na sále či starostenskou polévku a svařák ;-) Chtěli bychom se zeptat, zda nám hospůdka připraví polévku? 
 
V týdnu před rozsvěcením proběhne tvoření adventních věnců, podrobnosti sledujte na úředních deskách, fb či 
webových stránkách obce. 
 
 
                    
Další veřejná zasedání - 8.12. 
 
 
 
 
 
Další náměty do diskuze již nebyly, a proto děkuji všem přítomným a ukončuji zasedání v čase 18:47. 
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Přehled usnesení z veřejného ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Borovnička konaného 
6.10.2023 
 
 
Usnesení 1/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje převod 500.000 Kč z běžného účtu u ČS na vkladový účet u též banky.  
 
PRO    7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE  0 
SCHVÁLENO  
 
 
Usnesení 2/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o bezúplatný převod podílu 1/32 na stavbě č.p. 203 v katastru obce 
Borovnička a pověřuje starostku jednáním s Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových. 
 
PRO   7 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
 
Usnesení 3/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu mezi paní Mrkvičkovou Vlastou a obcí Borovnička, jejíž 
předmětem je podíl 7/32 na budově čp 203 v katastrálním území Borovnička, který je ve vlastnictví paní 
Mrkvičkové. 
 
PRO   7 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
 
Usnesení 4/5/2023 
Zastupitelstvo schvaluje investici do instalace solárního svítidla k zastávce na Santyblu v hodnotě 63.000 Kč. 
 
PRO   0 
PROTI    7 
ZDRŽEL SE    0 
NESCHVÁLENO  
 
 

Usnesení 5/5/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství. 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
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Usnesení 6/5/2023 
Obec Borovnička se připojuje k iniciativě společně posílit stávající systém sběru a třídění všech separovatelných 
odpadů včetně PET lahví a nápojových plechovek. Zálohový systém pro PET lahve a plechovky nepovažujeme za 
optimální řešení. 
 
PRO    7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
Usnesení 7/5/2023 
Zastupitelstvo obce souhlasí s rámcovou smlouvou mezi obcí Borovnička a Greenboss o provádění těžebních a 
pěstební ch činností či údržby veřejné zeleně, vždy však na základě poptávky obce. 
 
PRO    7 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
 
 
 
 
 
V Borovničce 9.10.2023 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
………………………………………    ……………………………………………….   ………………………………….. 
          Ing. Petra Macáková                  Jan Kadečka                        MUDr. Jana Danielová 
            (starostka obce)             (ověřovatel zápisu)                         (ověřovatelka zápisu) 


